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Referat af bestyrelsesmøde 1-24 i MUF-fællesoverenskomsten:  

Bestyrelsesmøde 1-24, torsdag den 25. april 2024  

Torsdag den 25. april 2024 kl. 14.15. 
Afholdt via Teams. 
 
Til stede  
Camilla Fenger Roed (næstformand), Karl Ovesen, Per Hansen, Hans Sønderskov Uhrenholt 
og Hanne Lindberg Greisen 
 
Tilhører 
Karin Olsen 
Maria-Christina Sørensen  
 
Afbud  
Allan Busk (formand) 
 
Fra administrationen  
Jakob Overgaard Jørgensen og Christian Dandanell Garn (referent). 

Dagsorden 

Fælles punkter med Mejeribrugets Uddannelsesfond – Funktionæroverenskomsten: 

1 Årsrapport for 2023 
 

2 Udviklingen inden for området 
 

3 Orientering fra Arlas koncernuddannelsesudvalg 

Mejeribrugets Uddannelsesfond - Fællesoverenskomsten: 

4 Formalia 

4.1 Konstituering af bestyrelsen 

4.2 Godkendelse af dagsorden 

4.3 Godkendelse af referat af bestyrelsesmøde 2/23 

4.4 Orientering om bestyrelsesmøde 2/24 

 

5 Status for Mejeribrugets Uddannelsesfond – Fællesoverenskomsten 

5.1 Status indbetalinger og beholdning 

5.2 Status udbetalinger 
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5.3 Status på størrelsen af deltagerbetaling for AMU-kurser 

5.4 Ramme for udbetalinger til virksomhederne i 2023 

 
6 Status for Mejeribranchens Udviklings- og Samarbejdsfond Fællesoverenskomsten 

 
7 Status for ordning med selvvalgt uddannelse 

 
8 Drøftelse af tilskudsberigtigede udgifter  

 
9 Godkendelse af tilbagebetaling fra Kold College  

 
10 Drøftelse af eventuel bevilling af midler til udarbejdelse af undersøgelsen ”fra ufaglært til faglært - 

værdi og erfaringer” 

 
11 Eventuelt. 

Fælles punkter med Mejeribrugets Uddannelsesfond – Funktionæroverenskomsten: 
 
Camilla Fenger Roed agerede mødeleder i fraværet af Allan Busk. 
 

 
Punkt 1 Årsrapport 2023 

 
Camilla Fenger Roed henviste til det udsendte materiale og gav ordet til Jakob Overgaard Jør-
gensen, som introducerede materialet og bl.a. fremhævede: 

 
› Der er vedlagt en årsrapport for 2023 for Mejeribrugets Uddannelsesfond samt udspecifice-

ring på de forskellige overenskomstområder. 

› Årets resultat er et samlet overskud på 2.540 t. kr. 

› Årets resultat for Fælles- og Chaufføroverenskomsten er et samlet overskud på 1.987 t. kr. 

› Den samlede egenkapital er pr. 31. december 2023 på 14.344 t. kr. 

› Den samlede egenkapital for Fælles- og Chaufføroverenskomsten er pr. 31. december 
2023 på 10.254 t. kr. 

› Årsrapporten bliver ikke offentliggjort og skal heller ikke sendes til offentlige myndigheder, 
men bliver alene sendt til de organisationer, som har etableret fonden.  

 

Beslutning 

Bestyrelsen godkendte årsrapporten. 
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Punkt 2 Udvikling inden for området 
 
Camilla Fenger Roed henviste til det udsendte materiale og gav ordet til Jakob Overgaard Jør-
gensen, der introducerede materialet og blandt andet fremhævede:  
 

› Aktiviteten for beskæftigede personer inden for Mejeri- og Jordbrugets Efteruddannelses-
udvalg er samlet set faldet med 20 pct. i 1-3. kvartal 2023 sammenlignet med 1-3. kvartal 
2022. I samme periode er aktiviteten inden for HAKL steget med 5 pct.  

 

› Der er i 2023 samlet set udbetalt 64,9 mio. kr. i tilskud til virksomhederne fra de 22 kom-
petencefonde PensionDanmark administrerer (+16,5 pct.) til 46.851 uddannelsesforløb 
(+17,9 pct.). 2.315 forskellige virksomheder har benyttet sig af muligheden for at få udbe-
talt tilskud til efteruddannelsesforløb (+14,7 pct.), og 22.351 unikke medarbejdere var på 
efteruddannelse med støtte fra kompetenceudviklingsfondene (+19,4 pct.). 

 
› Tæt på en halv million voksne har svært ved at læse, skrive eller regne, men det er en ud-

fordring at få dem til at deltage i voksen- og efteruddannelse. Det viser en ny EVA under-
søgelse fra marts 2024. Undersøgelsen har kortlagt og evalueret en række indsatser hos 
udbyderne, der har haft til hensigt at styrke rekrutteringen af VEU-kursister. 

 
› PensionDanmarks efteruddannelsessite på pension.dk benyttes fortsat af et stigende antal 

brugere. Sitet indgår også i PensionDanmarks app, og der er nye funktioner på vej. 

 
› PensionDanmarks digitale værktøj til opsporing af ordblinde og læse- og skriveudfordrede 

er blevet modtaget positivt, og i marts måned iværksætte PensionDanmark en informati-
onskampagne om værktøjet. 

 
 

Beslutning 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

 
Punkt 3 Orientering fra Arlas koncernuddannelsesudvalg 
 
Maria-Christina Sørensen gav mundtligt orientering om Arla´s digitaliseringsindsats. 
 
Karin Olsen bemærkede, at det en indsats, der har stor tilslutning fra 3F´s bagland.  

 

Beslutning 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning 
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Mejeribrugets Uddannelsesfond - Fællesoverenskomsten: 

 
Punkt 4 Formalia 
Camilla Fenger Roed orienterede om, at Peter Kaae Holm fratrådte bestyrelsen for MUF-fælles-
overenskomsten ved bestyrelsesmøde 2-23 på grund af pensionering. Camilla Fenger Roed tilfø-
jede, at 3F har indstillet Allan Busk som formand, og at det er aftalt mellem 3F og NNF, at 3F be-
holder formandsposten i bestyrelsen. Endelig bemærkede Camilla Fenger Roed, at Lars Gram har 
fratrådt bestyrelsen og NNF har indstillet, at Per Hansen i stedet indtræder i bestyrelsen.  
 

Beslutning 

Bestyrelsen konstituerede sig med Allan Busk fra 3F som formand, og Per Hansen fra NFF 
som nyt bestyrelsesmedlem. 
 

 
4.2 Godkendelse af dagsorden 

Beslutning 

Bestyrelsen godkendte dagsorden. 

 
4.3 Godkendelse af referat 
 
Camilla Fenger Roed orienterede om, at referatet af bestyrelsesmødet den 4. oktober 2023 blev 
fremsendt til bestyrelsen den 13. oktober 2023. Referatet har ikke givet anledning til bemærk-
ninger. Referatet er vedlagt som bilag 1. 

Beslutning 

Bestyrelsen godkendte referatet. 

 
4.4 Orientering om bestyrelsesmøde 2/24 

Camilla Fenger Roed orienterede om, at næste bestyrelsesmøde i Mejeribrugets Uddannelsesfond 
– Fællesoverenskomsten er aftalt til torsdag d. 31. oktober kl. 14.15, og at der er udsendt kalen-
derindkaldelser. 

 

Beslutning 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning.  
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Punkt 5 Status for Mejeribrugets Uddannelsesfond - Fællesoverenskomsten 
 
Camilla Fenger Roed henviste til det udsendte materiale og gav ordet til Jakob Overgaard Jør-
gensen, der introducerede materialet og blandt andet fremhævede:  
 

› Der er den 28. februar 2024 udsendt opkrævninger for andet halvår 2023 for 5.825 med-
arbejdere. Den samlede opkrævning lød på 4,54 mio. kr. 

› De frie midler i Mejeribrugets Uddannelsesfond – Fællesoverenskomsten udgør pr. 16. april 
2024 14,1 mio. kr. 

› Der er i perioden fra den 1. januar 2024 til den 3. april 2024 samlet udbetalt 65 t.kr. i til-
skud til medarbejdere under Fællesoverenskomsten for 51 forløb. 

› I perioden 1. januar 2024 til 3. april 2024 har den gennemsnitlige deltagerbetaling pr. dag 
for AMU-kurser været på 137,98 kr. 

› Bestyrelsen har vedtaget en ramme for udbetalingerne i 2024 til virksomhederne. 

Jakob Overgaard Jørgensen tilføjede, at PensionDanmark har omlagt sine bagvedliggende admi-
nistrationssystemer, så CPR-numre fremadrettet er fuldt ud anonymiseret i tråd med GDPR-reg-
lerne. Jakob Overgaard Jørgensen bemærkede, at det havde betydet et midlertidigt stop på ud-
betalinger på 3½ uge, og en forsinkelse i kørslen af tilstedeværelsesdata fra Styrelsen for IT og 
Læring (STIL). Det har medført, at uddannelsesaktiviteten og antallet af godkendte ansøgninger 
ikke er sammenligneligt med samme periode sidste år. Jakob Overgaard Jørgensen tilbød derfor, 
at PensionDanmark i juni opdaterer tabellerne i dagsordenspunkt 5, og fremsender det til orien-
tering i bestyrelsen, da PensionDanmark forventede at tallene i juni igen vil afspejle den afholdte 
efteruddannelsesaktivitet.   

Beslutning 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

 

Punkt 6 Status for Mejeribranchens Udviklings- og Samarbejdsfond – Fællesoverens-
komsten 
 
Camilla Fenger Roed henviste til det udsendte materiale og gav ordet til Jakob Overgaard Jør-
gensen, som introducerede materialet: 

 

› Den 28. februar 2024 blev der udsendt opkrævninger til Mejeribranchens Udviklings og Sa-
marbejdsfond - Fællesoverenskomsten for andet halvår 2023.  

› Opkrævningen blev sendt til 22 virksomheder for i alt 5.832 medarbejdere. Den samlede 
opkrævning lød på 2.210.845 kr. Opkrævningen havde forfald den 20. marts 2024. 

› De frie midler i Mejeribranchens Udviklings- og Samarbejdsfond – Fællesoverenskomsten 
udgør pr. 16. april 2024 i alt 4.414 t. kr. 
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Beslutning 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning.  

 

Punkt 7 Status for ordning med selvvalgt uddannelse 
 

Camilla Fenger Roed henviste til det udsendte materiale og orienterede om, at det i marts 2024 blev 

muligt for virksomheder at søge om tilskud til selvvalgt uddannelse via den fastlagte proces, der er 

beskrevet i bilag 1 i bestyrelsesmaterialet, og som tidligere har været drøftet med bestyrelsen. Der 

har endnu ikke været udbetalt tilskud fra MUF-fællesoverenskomsten til selvvalgt uddannelse. Camilla 

Fenger Roed tilføjede, at så vidt angår kommunikation, så er ordningen og tilskudssatser beskrevet på 

MUF-fællesoverenskomstens hjemmeside på pension.dk, hvor der er link til skemaet, som medarbej-

derne skal aflevere til mejeriet, samt en vejledning til medarbejderne om ordningen udarbejdet af 3F. 

 
Maria-Christina Sørensen bemærkede, at hun havde modtaget sit første skema fra en medarbej-
der angående selvvalgt uddannelse. Maria-Christina Sørensen bemærkede, at hun undrede sig 
over oplysningerne i det fremsendte skema.  

Hanne Lindberg Greisen bemærkede, at sagen handlede om en medarbejder, som har søgt til-
skud for 5 dages selvvalgt uddannelse, men hvoraf 3 af dagene er afholdt som fridage. Hanne 
Lindberg Greisen afventer en tilbagemelding fra mejeriet.  

Karin Olsen bemærkede, at ordningen naturligvis lige skal løbes i gang, og at hun forventede en 
stigning i antallet af ansøgninger til selvvalgt uddannelse.  

Camilla Fenger Roed foreslog, at der på næste bestyrelsesmøde 2-24 i MUF-fællesoverenskomsten 
følges op på brugen af ordningen.  

Beslutning 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning, og besluttede, at der på bestyrelsesmødet 2-
24 følges op på brugen af ordningen.  

 

Punkt 8 Drøftelse af tilskudsberigtigede udgifter 
 
Camilla Fenger Roed henviste til det udsendte materiale om og orienterede om, at formandskabet for 

MUF-fællesoverenskomsten den 23. februar godkendte en række ansøgninger fra Mammen Mejerierne 

og Thise Mejeri om tilskud til en undervisers transporttid i forbindelse med virksomhedsforlagt under-

visning, samt refusion for udgifter til svendeprøve og e-prøve. I den anledning ønskede formandska-

bet, at der på det næste bestyrelsesmøde skulle være en drøftelse af, om det er udgifter fonden frem-

adrettet skal refundere. 
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Maria-Christina Sørensen bemærkede, at det i MUF-regi altid har været et grundprincip at gennem-

førte MUF-aktiviteter skal være omkostningsneutrale for mejerierne. Maria-Christina Sørensen bemær-

kede, at hendes udgangspunkt er, at udgifter af denne karakter også afholdes af fonden.  

 

Karl Ovesen tilføjede, at han var helt enig i, at det er udgifter som fonden bør give tilskud til.  

 

Beslutning 

Bestyrelsen besluttede, at MUF-fællesoverenskomsten fremadrettet yder tilskud til undervi-
sers transporttid i forbindelse med virksomhedsforlagt undervisning, samt svendeprøve og 
e-prøve gebyr. 

 

Punkt 9 Godkendelse af tilbagebetaling fra Kold College 
 
Camilla Fenger Roed henviste til det udsendte materiale og indstillede, at bestyrelsen godkender Arlas 

tilbagebetaling på i alt 390.210 kr. til MUF-fællesoverenskomsten og 12.370 kr. til MUF-funktionær-

overenskomsten.   

 

Maria-Christina Sørensen bemærkede, at det for Arla handler om at få dokumentation til revisor for 

den konkrete overførsel, og satte spørgsmålstegn ved om en godkendelse i et referat fra et bestyrel-

sesmøde er tilstrækkeligt med dokumentation.  

 

Bestyrelsen besluttede, at PensionDanmark fremsender en skrivelse til underskrift hos formandskabet 

i bestyrelsen for MUF-fællesoverenskomsten, som der efterfølgende sendes til Arla.   

 

Beslutning 

Bestyrelsen godkendte tilbagebetalingen fra Arla til MUF-fælles- og funktionæroverenskom-
sten. Bestyrelsen besluttede desuden, at PensionDanmark fremsender en skrivelse til un-
derskrift hos formandskabet i bestyrelsen for MUF-fællesoverenskomsten, der efterføl-
gende sendes til Arla.   

 

Punkt 10 Drøftelse af eventuel bevilling af midler til udarbejdelse af undersøgelsen 
”Fra ufaglært til faglært - værdi og erfaringer” 

 

Camilla Fenger Roed henviste til det udsendte materiale, herunder tilbuddet fra Christa Brønd. Camilla 

Fenger Roed tilføjede, at Christa Brønd har udarbejdet en analyse angående ´Frafald, trivsel og fast-

holdelse på mejeristuddannelsen´ for Det Faglige Udvalg for Mejeristuddannelsen. Camilla Fenger 

Roed tilføjede, at analysen er et godt redskab ift. udvalgets videre arbejde videre med at udvikle me-

jeriuddannelserne. Camilla Fenger Roed tilføjede, at det faglige udvalg har drøftet muligheden for at få 

udarbejdet en tilsvarende analyse af rejsen fra ufaglært til faglært på mejeriområdet, og at det faglige 
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udvalg bakker op om ideen. Camilla Fenger Roed foreslog, at analysen kunne finansieres med mid-
ler fra Mejeribranchens Udviklings- og Samarbejdsfond Fællesoverenskomsten.  
 

Hans Sønderskov Uhrenholt svarede, at han var enig i, at det var en god ide at få analysen udarbej-

det, og bakkede op om forslaget om, at analysen kunne finansieres med midler fra om fra Mejeri-
branchens Udviklings- og samarbejdsfond Fællesoverenskomsten.  
 

Hanne Lindberg Greisen bemærkede, at hvis bestyrelsen måtte beslutte at bevilge midlerne, så vil 

analysearbejdet først starte på den anden side af sommerferien.  

 

Beslutning 

Bestyrelsen besluttede at bevilge 198.000 kr. eksl. Moms, men inklusiv rejseudgifter, fra 
Mejeribrugets Udviklings- og Samarbejdsfond Fællesoverenskomst til udarbejdelse af ana-
lysen fra ´Ufaglært til faglært – værdi og erfaringer´. Bestyrelsen besluttede endvidere at 
nedsætte en arbejdsgruppe med deltagelse af Hanne Lindberg Greisen, Maria-Christina og 
Karin Olsen, der skal følge analysearbejdet.  

 

 

Punkt 11. Eventuelt 

Hanne Lindberg Greisen bemærkede, at hun, Karin Olsen og Per Hansen var repræsenteret på 

Skills, og at det havde været det bedste Skills i meget lang tid. Hanne Lindberg Greisen tilføjede, 

at Mejeribrugets faglige udvalg havde en stand, hvor besøgende kunne vinde 100 liter kakao, hvil-

ket havde været en stor succes. 
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